
Nadační fond proti korupci udělil ceny 

 
Věra ŠTECHROVÁ, moderátorka:  
Nadační fond proti korupci udělil ceny za odvahu pro rok 2016. Oceněná byla bývalá 
ředitelka Odboru Ministerstva financí, Martina Uhrinová a karlovarský zastupitel Jiří Kotek 
ze strany Alternativa. Ten už 25 let upozorňuje na korupci a klientelismus v Karlových 
Varech. Zveřejnil třeba záznam výběru investora pro stavbu haly ve městě, takzvanou 
Karlovarskou losovačku. Druhá laureátka ceny za odvahu, Martina Uhrinová, upozornila na 
jednání úředníků v kauze Čapí hnízdo. Její podřízená v Bruselu, podle Uhrinové, neoprávněně 
zjišťovala, jaký je stav vyšetřování. Já už teď zdravím po telefonu Karla Randáka, člena 
správní rady Nadačního fondu proti korupci a bývalého ředitele Civilní rozvědky, dobrý 
večer.  
 
Karel RANDÁK, člen správní rady Nadačního fondu proti korupci:  
Dobrý večer.  
 
Věra ŠTECHROVÁ, moderátorka:  
Pane Randáku, můžete říct, z kolika nominací se vybíralo, kolik kandidátů se sešlo?  
 
Karel RANDÁK, člen správní rady Nadačního fondu proti korupci:  
Já to nechci úplně přesně specifikovat, protože oni někteří z těch lidí jaksi mají zájem. Ať už 
ze strachu z medializace nebo ze strachu z dalších problémů, který by, které by mohly být. 
Tak nechci přesně, říci přesné číslo, ale nejsou to desítky. Vybírali jsme v podstatě z 
jednotlivců.  
 
Věra ŠTECHROVÁ, moderátorka:  
A bylo to letos, řekněme, složitější, než v jiných letech? Vybrat laureáty těchto cen?  
 
Karel RANDÁK, člen správní rady Nadačního fondu proti korupci:  
No, bylo to poněkud složitější, protože, musím přiznat, že není takový výběr, jako byl v 
minulých letech, respektive, ze samého začátku, kdy jsme, když jsme vybírali. To znamená 
před těmi pěti, šesti lety. A bohužel těchto lidí, těchto odvážných lidí stále ubývá, takže ten 
výběr je stále menší a menší.  
 
Věra ŠTECHROVÁ, moderátorka:  
To znamená, že jich je opravdu, přes ta všechna opatření, méně, než dřív? Nepřibývá těch, 
kteří se pokoušejí poukazovat na podezřelé nebo nekalé praktiky tam, kde působí?  
 
Karel RANDÁK, člen správní rady Nadačního fondu proti korupci:  
Ne, bohužel jich nepřibývá. To je jednoduchá odpověď, kterou vám mohu dát. Důvody, o těch 
důvodech můžeme pouze spekulovat. Můj osobní názor je, že to je obava ze ztráty 
zaměstnání, obava z takové té, z označení, což je v naší zemi celkem oblíbené, z fízlování, z 
práskačství a tak dále. Tak ti lidé z toho prostě mají zcela přirozenou obavu. Mají obavu i o 
svojí vlastní bezpečnost.  
 
Věra ŠTECHROVÁ, moderátorka:  
A je stále tedy obvyklé, že na ten svůj postup, pokud upozorní na něco nekalého, potom 
doplatí?  
 



Karel RANDÁK, člen správní rady Nadačního fondu proti korupci:  
No, tak to je naprosto běžný. To je naprosto běžný postup. Je to nakonec vidět i na těch dvou 
nominantech, kterým jsme udělili tu cenu tentokrát. Jiří Kotek ten na to doplatil už několikrát, 
čelil zhruba 20 trestním oznámením, byl z pozice náměstka Karlových Var, byl vyhozen, nyní 
je řadovým tedy zastupitelem. Paní Uhrinová, ta přišla o zaměstnání teďka, nechci říkat na 
nuceném volnu, ale v zásadě se to tak dá nazvat a o to zaměstnání zcela jistě přijde.  
 
Věra ŠTECHROVÁ, moderátorka:  
Hm, politické strany mluvily o tom, že chtějí bojovat proti korupci. Do jaké míry tyto, 
řekněme, stále ještě odvážlivce tedy chrání stávající legislativa?  
 
Karel RANDÁK, člen správní rady Nadačního fondu proti korupci:  
Stávající legislativa je nechrání v podstatě vůbec. To, co prohlašují politické strany, to je 
pouze snaha získávat politické body. Podle mého názoru, a není to tedy jenom můj názor, ten 
názor sdílíme v Nadačním fondu všichni, tak politikům není třeba věřit, speciálně v této 
oblasti ani slovo. Protože jsou to skutečně jenom jakási silácká prohlášení.  
 
Věra ŠTECHROVÁ, moderátorka:  
Pokud vím, připravoval se zákon, který měl právě /nesrozumitelné/ chránit. V jaké fázi?  
 
Karel RANDÁK, člen správní rady Nadačního fondu proti korupci:  
Já teďka nedokážu říct, já ani nejsem právník, abych, abych dokázal posoudit všechny 
legislativní kroky, navíc moje role na Fondu je poněkud jiná. Takže já na tuhle tu otázku já 
vám nedokážu odpovědět. Nicméně obávám se, že to bude velmi podobné, jako s mnoha 
dalšími zákony. Že sice bude nějaký návrh, ale ve finále po prvním, druhém čtení z toho 
vznikne pomocí nejrůznějších přílepků, připomínek, v podstatě paskvil. Takže není třeba si 
dělat nějaké iluze, že skutečně budeme schopni přijmout nějaký zákon, který bude, ty 
takzvané /nesrozumitelné/, chránit.  
 
Věra ŠTECHROVÁ, moderátorka:  
Soudí člen správní rady Nadačního fondu proti korupci Karel Randák. A rozhovor s 
laureátkou jedné ze zmíněných cen za odvahu, Martinou Uhrinovou, přineseme v závěru 
dnešní 60. V repríze pořadu 20 minut Radiožurnálu. Pane Randáku, díky a hezký večer.  
 
Karel RANDÁK, člen správní rady Nadačního fondu proti korupci:  
Děkuji vám, na shledanou.  
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Zdroj: Český rozhlas 


